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Statutární město Ostrava 

městský obvod Ostrava-Jih 
zastupitelstvo městského obvodu 

Zápis 

 
 

Zápis 
průběhu 16. zasedání zastupitelstva městského 
obvodu konaného dne 10.03.2022 
 
 
Místo konání: zasedací místnost 

Předsedající: Bc. Martin Bednář 

Přítomno: 39 

Omluveni: 6 

Neomluveni: 0 

Zahájení: 13:00 hod. 

Přestávka: 14:50  – 15:05 hod., 17:10 – 17:25 hod. 

Ukončení: 18:05 hod. 

Zapisovatel: Jana Zjavková 

 
 
Přehled písemností předložených přímo na jednání: 
 
18. Návrh na poskytnutí věcného daru v rámci humanitární pomoci Ukrajině, rozpočtové 

opatření č. 2Z/2002 
19. Návrh rozpočtového opatření č. 3Z/2022 rozpočtu městského obvodu Ostrava-Jih na rok 

2022 a zajištění financování akce "Objekt občanské vybavenosti V Zálomu č.p. 2948/1, 
Ostrava-Zábřeh“  

20. Petice za odvolání ředitelky Základní a mateřské školy Ostrava-Zábřeh, Horymírova 100, 
příspěvková organizace 

 
 
Bc. Bednář – zahájil 16. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Ostrava-Jih. 
 
Bc. Bednář  
- z jednání omluvil Marka Vysockého, Radku Čejkovou, Ing. et Ing. Leo Luzara,  Bc. Petra 

Smoleně, Petra Jakubka, konstatoval, že zastupitelstvo je usnášení schopné, další zastupitelé 
dorazí později, 

- upozornil na pořizování on-line přenosu a audiovizuálního záznamu, který bude upraven 
v souladu s nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 (GDPR), zákonem 
č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů a bude zveřejněn na webových stránkách 
obvodu, 
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- zmínil opatření vztahující se k možnosti šíření onemocnění COVID 19, poděkoval za jejich 
respektování. 

 

 
Bc. Pabjan MBA, Mgr. Sudová, LL.B. -  dostavili se do místnosti. 

 

Bc. Bednář – předložil ke schválení program, jehož návrh, společně s podkladovými materiály, 
byl ve stanoveném termínu vložen do úložiště, tj. materiály č. 1 až č. 17. Předložil další návrhy 
zastupitelů na zařazení nových bodů: 

- Návrh na poskytnutí věcného daru v rámci humanitární pomoci Ukrajině, rozpočtové opatření 
č. 2Z/2002 (návrh Bc. Bednáře). 

 
- Návrh rozpočtového opatření č. 3Z/2022 rozpočtu městského obvodu Ostrava-Jih na rok 2022 

a zajištění financování akce "Objekt občanské vybavenosti V Zálomu č.p. 2948/1, Ostrava-
Zábřeh" (návrh Ing. Šimíka). 

 
- Petice za odvolání ředitelky Základní a mateřské školy Ostrava-Zábřeh, Horymírova 100, 

příspěvková organizace (návrh Bc. Bednář – iniciátor Bc. Polášková, klub Piráti. 
 
Dále obdržel podněty: 
 
Bc. Polášková - vyvěšení ukrajinské vlajky – tento podnět již projednala rada, vlajka byla 
vyvěšena. 
 
P. Mouka  
- zajištění vodárenské infrastruktury v majetku statutárního města Ostravy po  ukončení 
koncesní smlouvy, pověření starosty Bc. Martina Bednáře vystoupit k tomuto tématu 
na zastupitelstvu města, 
- Nařízení města 2/2020,  pověření starosty městského obvodu Ostrava-Jih Bc. Martina Bednáře 
vystoupit k tomuto na nejbližším jednání rady města. 
 
Bc. Bednář – žádost o vyjádření k jednotlivým návrhům. 
 
Ing. Breškovec – podpora vyvěšení ukrajinské vlajky, zařazení bodu nepožadují.  
 
P. Mouka – oba body byly rozeslány e-mailem všem zastupitelům, přečetl návrhy usnesení:  
  
- Zastupitelstvo městského obvodu 

ukládá 
1. starostovi Bc. Martinu Bednářovi navrhnout na jednání Zastupitelstva města Ostravy 
konaném 23.03.2022 v rámci bodu jednání „schvalování programu“ revokaci usnesení  
č. 1700/ZM/1822/27, 
2. starostovi Bc. Martinu Bednářovi navrhnout na jednání Zastupitelstva města Ostravy 
konaném 23.03.2022 v rámci bodu jednání „schvalování programu“ svolání mimořádného 
jednání zastupitelstva za účelem veřejného projednání budoucího zajištění vodárenské 
infrastruktury v majetku statutárního města Ostravy po ukončení koncesní smlouvy, 
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3. zastupitelům obvodu a města Ing. Haně Tichánkové jako první v pořadí, Ing. Otakaru 
Šimíkovi jako druhému v pořadí a Markétě Langrové jako třetí v pořadí nahradit v případě 
potřeby Bc. Martina Bednáře za účelem provedení bodů 1 a 2 tohoto usnesení. 
 

- Zastupitelstvo městského obvodu 
ukládá 
starostovi Bc. Martinu Bednářovi na nejbližším jednání rady města navrhnout hlasování  
o zrušení Nařízení města č. 2/2020. 
 

V návaznosti na to,  přečetl i návrh důvodových zpráv. 
 
Bc. Polášková – doplnit (vzhledem k vážné situaci na škole) usnesení bodu „Petice…“ 
o ukládací část:  
 
Zastupitelstvo městského obvodu  
ukládá  
radě městského obvodu urychleně vyřešit situaci na ZŠ a MŠ Horymírova.  
 
Bc. Bednář – dále byla rozdána aktualizovaná příloha k bodu 12 a nová verze materiálu č. 8. 
 
Ing. Raždík – podpora návrhů p. Mouky – cena vody, energií a zjednodušení podnikání 
by mělo být prioritou, informace ze zastupitelstva města, doporučení poskytnout podporu nejen 
Ukrajině, ale i našim občanům. 
 
Bc. Hűbner, MBA – vyjádření k návrhu materiálu „Zajištění vodárenské infrastruktury 
v majetku  statutárního města Ostravy po ukončení koncesní smlouvy - kvalita vody, není 
důvod měnit něco, co funguje, ale řešit problémy občanů obvodu, je to populismus. Investice 
do kvality a modernizace kanalizační a vodárenské sítě, vlastnictví strategických komponentů, 
regulace ceny vody, ztráty vody. 
 
Bc. Bednář – upozornění, že jsme u bodu schválení programu, bod ještě není schválen. 
 
P. Mouka – reakce na vystoupení Bc. Hűbnera, MBA – žádají diskusi s odborníkem, 
vysvětlení, OVAK má monopolní podnikání, investice do řádu platí občané. Návrh bodu 
je o tom, aby starosta revokoval usnesení zastupitelstva města. 
 
Bc. Bednář – znovu žádost o dodržení bodu jednání, neumožní vystoupení, pokud není k vodě, 
poslední bude p. Graňák. 
 
P. Graňák – již minule navrhovali zřízení fondu, dotaz na výši nájmu SUEZU. 
 
Bc. Bednář – dotaz na další připomínky k programu. 
 
Ing. Raždík – vyjádření se k tématu. 
 
Bc. Bednář – ne, poslední vyjádření měl p. Graňák. 
 
Bc. Pabjan, MBA – žádost na zastupitele o hlasování na zařazení bodu na program, pak  
diskutovat o bodu zvlášť. 
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Bc. Bednář – návrh na hlasování o: 
 
- zařazení bodu 18 - Návrh na poskytnutí věcného daru v rámci humanitární pomoci Ukrajině, 

rozpočtové opatření č. 2Z/2002 
Hlasování:  39:0:0 – schváleno. 

 
- zařazení bodu 19 - Návrh rozpočtového opatření č. 3Z/2022 rozpočtu městského obvodu 

Ostrava-Jih na rok 2022 a zajištění financování akce "Objekt občanské vybavenosti 
V Zálomu č.p. 2948/1, Ostrava-Zábřeh" 
Hlasování: 39:0:0 – schváleno. 

 
- zařazení bodu 20 - Petice za odvolání ředitelky Základní a mateřské školy Ostrava-Zábřeh, 

Horymírova 100, příspěvková organizace 
Hlasování: 39:0:0 – schváleno. 

 
- zařazení bodu - zajištění vodárenské infrastruktury v majetku statutárního města Ostravy 

po  ukončení koncesní smlouvy, pověření starosty Bc. Martina Bednáře vystoupit k tomuto 
tématu na zastupitelstvu města 

  Hlasování: 10:5:24 - neschváleno 
 
- zařazení bodu 21 – Nařízení města 2/2020,  pověření starosty Městského obvodu Ostrava-Jih 

Bc. Martina Bednáře vystoupit k tomuto na nejbližším jednání rady města 
       Hlasování: 10:4:25 – neschváleno. 

 

Bc. Bednář - zápis FV k dispozici na stole. Od 15:00 hodin je do programu zařazen bod 
„Dotazy, připomínky a podněty občanů“ (diskuse občanů k dalším tématům mimo program 
zasedání). 

Bc. Bednář - hlasování o celém programu: 
 
Hlasování:  34:0:4 – schváleno. 
            

 
Bc. Bednář – žádný ze členů zastupitelstva neučinil před zahájením zasedání zastupitelstva 
oznámení o osobním zájmu ve smyslu zákona o střetu zájmů. 

 
 
Bc. Bednář – požádal ověřovatele zápisu z 15. zasedání zastupitelstva  p. Gemelu 
a Ing. Breškovce o podání zpráv. 
 
Ing. Breškovec, p. Gemela - zápis četli, odpovídá průběhu zasedání. 
 
Žádné námitky proti zápisu z 15. zasedání zastupitelstva nebyly, hlasování o zprávě 
ověřovatelů.  
Hlasování: 39:0:0 - schváleno. 

 

Bc. Bednář –  navrhl pro 16. zasedání zastupitelstva jako ověřovatele zápisu Františka Janečka 
a Ing. Karla Malíka. 
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Oba nominovaní souhlasili. Jiný návrh nebyl podán, hlasování o předloženém návrhu. 
Hlasování: 39:0:0 - schváleno. 

Bc. Bednář – usnesení spolu s ním podepíše místostarostka Mgr. Dagmar Hrabovská, 
vyhotovením zápisu pověřil Janu Zjavkovou.

Bc. Bednář – požádal zástupce finančního výboru o podání zprávy o projednání materiálů 
ve výboru. 

P. Odstrčil –  finanční výbor projednal všechny body, v bodech 2.1 a 4.2 doporučuje  
variantu A. 

 

Materiál č. 1 OMJ/ZMOb/0004/22 

Prodej pozemku v k. ú. Dubina u Ostravy, ul. Horní a B. Četyny 

Bc. Bednář – na jednání přizvána vedoucí majetkového odboru Mgr. Miškaříková a zástupce  
společnosti Lidl Česká republika p. Raclavský. 
 
Ing. Kopečný – proti záměru vystupovali již v minulosti, velké množství obchodů v oblasti, 
dotaz na parkování zdarma pro občany mimo otevírací dobu LIDLU (bod 2.3.2 smlouvy),  výši 
pokuty (bod 9.1.3 smlouvy), vyřešení dopravní situace - rozšíření komunikace, přeložka 
veřejného osvětlení, zásobování, blokování dopravy. 
 
P. Raclavský (zástupce spol. LIDL) – platí závazek mimo provozní dobu umožnit parkování 
veřejnosti, vjíždění přes závory – doladění v rámci projektové dokumentace, je to ve fázi studie, 
koupě pozemků až po splnění podmínek, tj. vydání územního rozhodnutí, v rámci jeho řízení 
projednání se všemi dotčenými orgány, splnění normových požadavků. Zásobování 2x denně, 
není předpoklad štosování dopravy. 
 
Bc. Polášková – dotaz na prezentaci. 
 
Bc. Bednář, p. Raclavský (zástupce spol. LIDL) – byla na minulém zasedání v rámci záměru. 
 
Mgr. Mentlík – upřesnění smluvní pokuty za porušení povinnosti, ne 1 tis. Kč denně,  
ale 50 tis. Kč /7 dní. 
 
P. Mouka – nejsou proti výstavbě LIDLu v uvedené lokalitě, chybí projednání v dopravní 
komisi za účasti zástupců LIDL. Je těžké za ně takto předložený materiál podpořit. 
 
Pí Macečková, Mgr. Mentlík – vymáhání pokut za parkování pro občany – jako jakékoliv jiné 
porušení smluvní povinnosti. 
 
Bc. Polášková – místo je problematické už dlouho – dopravně těžko zajistitelné, chybí dopravní 
analýza, urbanisticky stavba není do lokality vhodná. Klub nemůže podpořit prodej. 
 
P. Raclavský (zástupce spol. LIDL) -  jednou z ukládacích podmínek je získání územního 
rozhodnutí vč, vyřešení dopravního  napojení. Chtějí investovat do projektové dokumentace, 
do návazných kroků vč. projednání dopravního napojení i s dotčenými orgány ve chvíli,  
kdy budou mít vztah k pozemkům. 
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Ing. Breškovec – dopravní situace, málo parkovacích míst, pozemek koupit a budovat něco 
užitečného, další obchod ne, nepodpoří záměr prodeje. 
 
P. Raclavský (zástupce spol. LIDL) – reakce – na každém projektu nutno zhodnotit dopravní 
situaci, řeší osoba způsobilá vč. projednání s dotčenými orgány z hlediska bezpečnosti – 
vypracování dopravní studie. 
 
Mgr. Opletal – podpořil výstavbu. 
 
Bc. Polášková – poděkovala za vysvětlení podnikatelského záměru, na pomezí městského 
obvodu Stará Bělá se bude stavět průmyslová zóna. 
 
P. Raclavský (zástupce spol. LIDL) – vědí o tom, sledují konkurenci. 
 
Ing. Raždík, pí Macečková, p. Raclavský (zástupce spol. LIDL) – diskuse týkající 
se možnosti zelené střechy, zachování vizuální podoby prodejny, využití jiných stavebních 
prvků. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 26, proti 6, zdržel/lo se 7. 

Bylo přijato usnesení č. 0411/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 2 OMJ/ZMOb/0005/22 

Stanovisko k záměru prodeje pozemků v k. ú. Hrabůvka, ul. Provaznická 

Bc. Bednář – na jednání přizváni hosté, za provozovatele Clementas Medela Petr Valový,  
za kupujícího spol. Trifid Epsilon, s.r.o., Petr Zvěřinský, požádal o prezentaci záměru. 
 
P. Valový, p. Zvěřinský – představili své společnosti, jejich činnost, záměr vybudovat 
v obvodu domov pro seniory se zvláštním režimem a odlehčovací službou. Registrovaná 
sociální služba splňující mechanismy MPSV podle zákona č. 108/2006 Sb., úhrada dle platné 
vyhlášky, vyúčtování a transparentnost účetnictví je garantována auditovanou zprávou. 
 
Ing. Breškovec, Bc. Bednář, Ing. Holková, p. Valový – diskuse týkající se zajištění 
financování stavby a provozu domova – soukromé zdroje, bankovní úvěr, generální 
kontokorentní účet, předpokládané provozní náklady, zatížení rozpočtu města, materiálně 
technické řešení - skladba pokojů vymezení cílových skupin, počet personálu,  
 
Bc. Polášková – záměr je v souladu s komunitním plánem města Ostravy, tvoří  
se další komunitní plán, kde větší zaměření na terénní služby. Vyjasnit, než dojde k prodeji, 
financování. 
 
p. Valový – potřebnost kraje, dům se zvláštním režimem, financování města a námi, pokud 
nebude smlouva, nebudou zařazení do komunitního plánu. 
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Ing. Malík, p. Valový – diskuse ve věci spádovosti, zájmu o lůžka, náběh,  
jak rychle bude dům obsazený, plánovaný harmonogram výstavby. 
 
Mgr. Dohnal – reakce na komunitní plán – je to služba poptávaná městem, kapacita v Ostravě 
– lůžka jsou poptávána již v dnešním komunitním plánu. Tady je snová nabídka – prodáme 
pozemek a získáme cca 129 lůžek. 
 
Pí Macečková, Bc. Bednář, p. Valový – žádost o zaslání prezentace, preferovanost občanů 
Jihu. 
 
P. Mouka – informace z dopravní komise, kvitoval tento záměr., druhý požadavek na stejný 
pozemek – vybudování bytových domů pro seniory dopravní komise neschválila. Projekt 
podporuje, žádost chovat se s péčí řádného hospodáře, není potřeba jednoznačně preferovat zisk 
více prostředků, navrhl úpravu usnesení, a to tak, že z podmínek u výstavby a provozování 
vypustit  … za účelem výstavby domova se zvláštním režimem… tak, aby byla soutěž otevřená. 
 
Bc. Bednář – prezentace obou společností proběhly na radě, preferenci dali domovu  
se zvláštním režimem (nikdo jiný se nehlásí) – není to porušení zákona a péče řádného 
hospodáře – může se přihlásit i někdo jiný, který to splňuje. 
 
P. Graňák – občané vyjadřují souhlas s budováním této služby, jsou proti stavbě obytných 
domů. 
 
Ing. Malík – po ukončení diskuse požádal o přestávku na klub. 
 
Ing. Šimík – v usnesení je záměr definován…. 
 
Bc. Bednář – je požadavek toto z usnesení vypustit. 
 
Mgr. Sibinský (občan) – reakce na vylepené letáky v lokalitě, zděšení občanů, vysvětlil 
historický vývoj využití pozemku, byl vytipován před 25 lety k tomuto účelu, popsal prostředí 
– park, odpočinková plocha je známá,  optimalizace ploch v rámci plánované výstavby. Věří, 
že zastupitelstvo bude respektovat rozhodnutí rady. 
 

 
Bc. Ulehlová – odešla z místnosti. 

 
 
P. Mouka – mění svůj názor, opravdu druhým projektem je park dotčený, lokace je historicky 
dobře volena – stahuje svůj návrh, souhlasí s usnesením rady. 
 
Bc. Polášková – poděkovala za historický exkurs, rada plánovala výstavbu, kdyby našla peníze, 
to se nepodařilo, je dobře, že přišel někdo jiný. Projekt špatný není. 
 
Mgr. Sibinský (občan) – doplnění – starosta byl s lidmi v kontaktu, věděl, že se s výstavbou 
počítá, starosta i Mgr. Dohnal udělají vše pro to, aby plánovaná stavba byla pro prospěch 
obvodu. 
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Bc. Bednář – vyhlášení přestávky řádné vč. přestávky na klub.  

 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 35, proti 0, zdržel/lo se 2. 

Bylo přijato usnesení č. 0412/ZMOb-JIH/1822/16 

 

0E. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

P. Benko (občan) – poděkování za vánoční výzdobu, parkování  na ul. Cholevova, parkování 
služebních aut, zdražení  rezervovaných stání x budování koncertní síně. Dále zmínil výstavbu 
nových domů na ul. Provaznická, pracoviště, stagnaci rozvoje technických služeb, příspěvky 
zastupitelů v Jižních listech – nejsou adekvátní, měly by se zlepšit. 
 
Bc. Bednář – reakce na cenu za parkovací místa. 
 
Ing. Kollár (občan) – voda pro Ostravu na dalších 10 let – informoval o dotazech vznesených 
na Zastupitelstvu města Ostravy, zmínil technicko-ekonomickou analýzu, dotaz na pana 
starostu k rozhodování o výjimce. 
 
Bc. Bednář – k rozhodnutí měl všechny potřebné informace. 
 
P. Rudel  (občan) – diskusní příspěvek ve věci:  
- opravy „železňáku“ – opravena pouze třetina,   
- slabé výsadby stromů  na náměstí Jih (bývaly i u cesty), 
- oprav chodníků na Dubině, Bělském Lese,  
- podchodu u Venuše – termín opravy, do pochodu zatéká, 
- domu na ul. Lumírova 7 – sbírání podpisů úklidovou firmou, úklid se neprovádí, dotaz  

na vyúčtování spotřeby elektřiny, vody, používání výtahů stavební firmou. 
 
Bc. Bednář – vyjádření: 
- opraveny pouze 2 části „železňáku“, ty které patří obvodu a další firmě. Probíhají diskuse  

se společností Moravel, která zatím opravy neplánuje, 
- stromy na náměstí Jih – prokazatelně je tam vysázeno více stromů, 
- stav chodníků se nelíbí nikomu na radnici, zpracován paspart chodníků, zvýšené investice 

byly v letech 2017-18, zvýšené požadavky na investice, 
- podchod u Venuše – oprava před rokem 2014, zatékání z důvodu neprovedení izolace  

pod tramvajovou tratí – pro opravu nutnost zastavení dopravy. Prioritu mají podchody zatím 
neopravené, pak bude následovat druhé kolečko – opravy již opravených podchodů. 

 
Pí Langrová – situaci ve věci úklidu na ul. Lumírova 7 prošetří a bude informovat. Požádala 
přizvat do sálu Ing. Šplíchala.  
 
Ing. Šplíchal – nespokojenost s rekonstrukcí domu Lumírova 7, firma dostala penále  
za nedodržení termínu realizace,  nejsou odstraněny závady po převzetí, nejsou dodrženy 
termíny pro odstranění závad – sankce budou následovat. Odběr energií při stavbě hradí firma, 
na opravu výtahů je vypsaná veřejná zakázka na výměnu. 
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p. Rudel, Bc. Bednář – diskuse na téma financí na opravy komunikací v obvodu. 
 

 

Materiál č. 3 OMJ/ZMOb/0006/22 

Prodej a bezúplatné nabytí nemovitých věcí v k. ú. Dubina u Ostravy, ul. Vaňkova 

Bc. Bednář – k jednání přizván zástupce společnosti LKM NOVA, s.r.o. Ing. Lux  
a Ing. Fukalová (Mgr. Miškaříková omluvena). 
 
P. Mouka – nedojde ke kácení stromořadí, prodej podpoří. 
 
Na zástupce spol. LKM NOVA, s.r.o. nebyly vzneseny dotazy. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 33, proti 0, zdržel/lo se 5. 

Bylo přijato usnesení č. 0413/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 4 OMJ/ZMOb/0003/22 

Stanovisko k záměru prodeje pozemků v k. ú. Zábřeh nad Odrou, ul. Krokova 

Ing. Raždík, Bc. Bednář – podnět městu na zaměření se na stav zahrádek. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 38, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0414/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 5 OMJ/ZMOb/0001/22 

Stanovisko k záměru prodeje části pozemku v k. ú. Hrabůvka, ul. Dvouletky 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 38, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0415/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 6  OMJ/ZMOb/0007/22 

Stanovisko k uplatnění předkupního práva a nabytí vlastnického práva ke stavbám 
v k. ú. Hrabůvka a k. ú. Zábřeh nad Odrou 



Strana 10/18 
 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 37, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0416/ZMOb-JIH/1822/16 

P. Mouka – hlasoval pro.

 

Materiál č. 7 OFR/ZMOb/0001/22 

Návrh rozpočtových opatření č. 1Z/2022 rozpočtu městského obvodu Ostrava-Jih na rok 2022 

P. Mouka, Bc. Bednář – diskuse k řešení výsadby v lokalitě. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 38, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0417/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 8 OSK/RMOb/0029/22 

Změna Přílohy č. 3 a její úplné znění ke zřizovací listině příspěvkových organizací ve školství 
a kultuře 

Bc. Bednář - nová verze materiálu. 
 
Mgr. Hrabovská – předklad – omylem v příloze přidány další dodatky zřizovacích listin  
u dvou škol. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 38, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0418/ZMOb-JIH/1822/16 

 
Bc. Pabjan MBA -  odešel z místnosti.

 

Materiál č. 9 OSK/RMOb/0030/22 

Předání hmotného movitého majetku k hospodaření 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 37, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0419/ZMOb-JIH/1822/16 
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Materiál č. 10 OSK/ZMOb/0001/22 

Poskytnutí individuální účelové dotace - Participativní rozpočet 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 37, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0420/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 11 INV/ZMOb/0001/22 

Žádost zhotovitele o prominutí smluvní pokuty - Rekonstrukce objektu  
na ul. Svornosti p.č.st.3202, Ostrava-Zábřeh 

Ing. Tichánková – návrh hlasovat o variantě A. 

Hlasováním: 28:0:0 – chybné hlasování. 

Hlasování o VARIANTĚ A usnesení: hlasovalo pro 37, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0421/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 12 ODK/ZMOb/0001/22 

Aktualizace přílohy č. 2 zřizovací listiny příspěvkové organizace Technické služby Ostrava-Jih 

Bc. Bednář - doplnění přílohy materiálu - kompletní přehled konkrétních přírůstků a úbytků 
majetku TSOJ. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 36, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0422/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 13 OBH/ZMOb/0001/22 

Prominutí pohledávky vzniklé z domovního a bytového fondu – L. R. 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 36, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0423/ZMOb-JIH/1822/16 
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Materiál č. 14 SOC/ZMOb/0001/22 

Změna Přílohy č. 1 zřizovací listiny Centra sociálních služeb Jih, příspěvkové organizace 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 36, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0424/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 15 SOC/ZMOb/0002/22 

Žádost o peněžitý dar - Slunce v dlani 

Mgr. Štanglerová – stanovisko sociální komise - nepřijala usnesení s doporučením, aby  
si organizace podala žádost o dotaci (sledování poskytnutí finančních prostředků) 
 
Ing. Breškovec – dotaz na postup u ostatních dotačních titulů, nekoncepční dary. 
 
Mgr. Dohnal – bude respektovat rozhodnutí rady i komise, tzn. varianta A. 
 
Bc. Bednář – odpověděl, že v tuto chvíli se v této věci nic nečiní. 

Hlasování o VARIANTĚ A usnesení: hlasovalo pro 37, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0425/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 16 OPR/ZMOb/0001/22 

Žádost K. S. o vzdání se práva a prominutí pohledávky 

Bc. Bednář – předložen návrhový lístek Ing. Breškovce s návrhem nového usnesení, 
a to prominout Kateřině Sedlákové, nar. 09.03.1959 celou pohledávku. 
 
Ing. Breškovec – vzhledem k tomu, že paní nebude schopna platit celou částku a jistina již byla 
zaplacena, jedná se o úroky, je pro, aby jí byla pohledávka odpuštěna. 
 
Bc. Hűbner, MBA – upozornění na schválené zásady, částečně souhlasí s vyjádřením  
Ing. Breškovce, ale navrhl další usnesení: 
 
Zastupitelstvo městského obvodu 
rozhodlo 
vzdát se práva a prominout  Kateřině Sedlákové, nar. 09.03.1959 pohledávky ve výši 90 %  
z dlužné částky 1 340 149 Kč z titulu kapitalizovaných poplatků z prodlení za pozdní úhrady 
spojených s užíváním bytu č. 6, ul. Patrice Lumumby č.p. 2232, č.or. 78 v Ostravě-Zábřehu  
a dále z titulu nákladů právního zastoupení, dle důvodové zprávy 
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P. Graňák, Bc. Bednář – diskuse o sociální situaci žadatelky. 
 
Ing. Breškovec – dotaz, zda návrh Bc. Hűbnera, MBA byl projednán na radě. 
 
Bc. Bednář – ne, rada přijala usnesení ve stejném znění, jaké bylo předloženo zastupitelstvu. 
 
Ing. Breškovec – jejich klub podpoří návrh místostarosty. 
 
Bc. Hűbner, MBA –  výchovné je dluhy platit, proto je návrh 10 % ponechat. 
 
Bc. Bednář – hlasování o posledním návrhu. 

Hlasování o upraveném návrhu usnesení: hlasovalo pro 36, proti 0, zdržel/lo se 1. 

Bylo přijato usnesení č. 0426/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 17 OSC/ZMOb/0001/22 

Stanovení počtu členů Zastupitelstva městského obvodu Ostrava-Jih na volební období v letech 
2022 - 2026 a vymezení městského obvodu Ostrava-Jih jako jednoho volebního obvodu 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 36, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0427/ZMOb-JIH/1822/16 

P. Mouka – nefunkční hlasovací zařízení – byl pro. 

 

Materiál č. 18 OPVO/ZMOb/0001/22 

Návrh na poskytnutí věcného daru v rámci humanitární pomoci Ukrajině, rozpočtové opatření  
č. 2Z/2022 

P. Mouka, pí Macečková – poděkování za materiál, pomoc je cílená, žádost vysvětlovat situaci 
lidem, být solidární. 
 
Bc. Bednář – přizval do sálu PhDr. Novákovou-Palatou, vedoucí sociálního odboru.  
 
PhDr. Nováková-Palatá - vyjádření sociálního odboru k situaci, práce odboru ve věci pomoci 
Ukrajině, monitoring určitého počtu Ukrajinců v obvodu (maminky s dětmi), informace  
se dozvídají z MMO a od občanů, kteří se rozhodli zajistit jim ubytování a od neziskových 
organizací. Aktuálně zajišťují materiální a potravinovou pomoc, ubytování, školy, zaměstnání, 
vyhlášení veřejné sbírky. 
 
Mgr. Ivan, PhDr. Nováková-Palatá, Bc. Polášková, pí Macečková – diskuse týkající  
se konkrétní pomoci, spolupráce s krajským asistenčním centrem, dobrovolnická pomoc. 
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P. Mouka – zajištění finančních prostředků pro vybavení nabízených bytů – návrh vyčlenit 
nějakou částku z rozpočtu, se kterou by mohlo vedení v této věci operativně pracovat. 
 
Bc. Bednář – poděkoval za návrhy, rada to zvládne.  
 
P. Mouka – sbírkové charitativní akce probíhají průběžně, bylo by zbytečné svolávat 
mimořádné zastupitelstvo, návrh vyčlenit z rozpočtu částku, která by nemusela být zcela 
vyčerpána (cca 1 mil. Kč).  
 
Mgr. Mentlík – pro schválení rozpočtového opatření je nutné připravit materiál (určení 
položky, paragrafu) – rada má limit, ve kterém se může pohybovat v řádech miliónů, nyní 
nepotřebuje schvalovat finanční rezervu. Dále v případě finanční pomoci je v kompetenci rady  
schvalovat dary do výše 20 tis. Kč.  
 
P. Mouka – poděkoval, odpověď je dostačující.  
 
Mgr. Hrabovská – péče o děti z Ukrajiny ve školství, jsou zmapovány volné kapacity škol, 
mateřských škol, počet učitelů jazyka ruského a ukrajinských mluvčích. Uvedla počty již 
zařazených ukrajinských dětí do školního procesu, práce koordinátorů, adaptace dětí, čerpání 
finančních prostředků z národního plánu pro doučování, poděkování ředitelům, pedagogům. 
Dodala, že jsou zmapovány i zájmové spolky. 
 
Ing. Raždík, Mgr. Ivan, Ing. Kopečný, Bc. Polášková – diskuse ke složité situaci na Ukrajině, 
konkrétní pomoci lidem obvodem. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 37, proti 0, zdržel/lo se 0. 

Bylo přijato usnesení č. 0428/ZMOb-JIH/1822/16 

 

Materiál č. 19 OFR/ZMOb/0002/22 

Návrh rozpočtového opatření č. 3Z/2022 rozpočtu městského obvodu Ostrava-Jih na rok 2022 
a zajištění financování akce "Objekt občanské vybavenosti V Zálomu č.p. 2948/1, Ostrava-
Zábřeh" 

Diskuse neproběhla. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 36, proti 0, zdržel/lo se 1. 

Bylo přijato usnesení č. 0429/ZMOb-JIH/1822/16 

Pí Macečková – hlasovala pro. 
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Materiál č. 20 OPR/ZMOb/0002/22 

Petice za odvolání ředitelky Základní a mateřské školy Ostrava-Zábřeh, Horymírova 100, 
příspěvková organizace 

Mgr. Hrabovská – předklad materiálu, váží si pedagogů, zástupců školské rady, odborové 
organizace – jednání je slušné, korektní. Zrekapitulovala vývoj situace. 
 
Bc. Polášková – poděkovala za výklad, návrh dát před diskusí zastupitelů prostor hostům,  
aby vyjádřili svůj postoj. 
 
Bc. Bednář – v případě, že nikdo nebude mít proti tomu výhradu, podpoří to, jedná  
se o vyhrazenou pravomoc rady, ale petice byla adresována na zastupitelstvo, byl předložen 
materiál.  
 
P. Mouka – v petici je řečeno vše, možná, kdyby někdo z učitelů přišel s nějakým řešením  
jak situaci zrychlit. Chápe, že záležitost plně v kompetenci rady, ale  šest měsíců pro řešení 
pochybení je dlouhá doba. Dotaz, zda nešlo pověřit řízením školy zástupce bez toho,  
aby se ředitelka odvolávala.  Je pro, aby učitelé vystoupili s řešením.  
 
Bc. Bednář – dotaz na Mgr. Mentlíka, zda má rada zákonné důvody pro odvolání ředitele. 
 
Mgr. Mentlík – pověřit řízením školy nemůžeme zástupce, ze zákona zřizovatel pouze jmenuje 
a odvolává ředitele, v tuto chvíli nejsou dány důvody pro odvolání ředitele – neví, jak rozhodne 
soud. 
 
Bc. Polášková – návrh nechat hlasovat o výjimce z jednacího řádu. Dále uvedla,  
že schvalujeme odpověď na petici, proto i usnesení, které navrhla, má podpůrný charakter. 
 
Bc. Bednář – nikdo nepodal námitku proti zařazení přednostní diskuse občanů k tomuto bodu. 
 
Mgr. Bílá, Mgr. Havlíčková, Ing. Rafaj, Mgr. Holáňová, Mgr. Chudová, (zástupci 
pedagogů školy a žáků) – informace o situaci na škole – šikana, bossing, mobbing, manipulace 
s lidmi, s dětmi, vyhrožování, zhoršený zdravotní stav učitelů – zástupy, suplování, selhání 
vedení školy při přípravě a materiálním vybavení školy v době kovidu, z 38 učitelů školu opustí 
22 učitelů, jednali korektně, nedávali informace do medií, na sociální sítě, žádají o pomoc. 
 

 
P. Musial – odešel z místnosti. 

 
 
Mgr. Nebeská – předsedkyně školské rady (zastupuje všechny členy rady), zákonný zástupce 
žáků – popsala negativní vlivy, rada obdržela spoustu stížností, podnětů, byly dle zákona 
postupovány k vyřízení.  Ředitelka se vyjádřila o školské radě jako o podřízeném subjektu. 
 
Pí Hořínková – zástupkyně ředitelky pro 1. stupeň, zástupce za ty, kteří chtějí na škole 
pracovat. Ředitelka se snaží reagovat na e-maily pí Nebeské, petice je opsaná z petice z Brna,  
ne všechna fakta jsou podložena, ne vždy tomu tak je. Oproti minulému vedení má ředitelka 
lidský přístup. Nechce být šikanována od kolegů. 
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Bc. Bednář – vyhlásil 15 min. přestávku.  

 

Ing. Netočný, Mgr. Sýkora, Ing. Holková, Ing. Musial - odešli z místnosti.

 

Mgr. Hrabovská – vše, co bylo řečeno, potvrzuje mapovanou skutečnost, poděkovala učitelům 
za práci a požádala, aby vydrželi, až Česká školní inspekce (ČŠI) předá závěrečnou zprávu. 
Hovořila  
o zmapování atmosféry na škole, které bylo projednáno s ředitelkou školy v úterý tento týden, 
reakce ředitelky je naprosté selhání managera, není si vědoma toho, co se na škole děje.  
Na návrh, aby odstoupila sama, reagovala záporně. 
 
Bc. Polášková – poděkovala učitelům za účast na zastupitelstvu, za jejich pokoru. Situaci  
je třeba vyřešit v krátkém časovém horizontu, jde o děti obvodu. Nastínila historický exkurs – 
problém je ještě z předchozího volebního období, zodpovědnost jde i za obvodem. Dotaz  
na konkrétní termín vyřešení situace. 
 
Bc. Bednář, Mgr. Hrabovská – rada nemůže předjímat nebo úkolovat ČŠI, je nutno vyčkat  
na závěrečnou písemnou zprávu. Poté budou jednat bezodkladně. 
 
PaedDr. Klímová, MBA – nemůže teď říci racionální řešení, konkrétní datum, situaci 
dlouhodobě pozoruje a zná ji, má spoustu informací od rodičů. Pro vyřešení situace určitě 
zvedne ruku v prvním možném termínu, jak to bude možné. Popřála hodně zdraví, sil  
a energie. 
 
Ing. Breškovec, Mgr. Bílá (zástupce pedagogů školy) – diskuse ke konkrétnímu datu 
(31.03.2022), které je akceptovatelné pro setrvání učitelů na škole. 
 
PaedDr. Klímová, MBA – nepodceňuje situaci a závažnost časových okolností pedagogů,  
ale informace o tom, že jsou nějaké kontroly, v nedohlednu, někdy v květnu…se jí nelíbí, 
nebyly přesné. Byly podány přehledné informace, nyní se jedná o závěrečnou zprávu ČŠI  
a jedná se o čas do konce března. Nikdo, ani učitelé, mu nemůže říct termín. Většinou  
se personální věci dělají v rámci měsíce dubna. Tím si nic neulehčíme. Požádala o přesnost. 
 
Mgr. Hrabovská – časový harmonogram – naše reakce byla okamžitá, ale ani náš audit 
nemůžeme poslat do školy ze den na den, nemůžeme úkolovat ČŠI. Zákonné lhůty pro ČŠI dle 
školského zákona, odvolání ze zákonných důvodů – jinak soud. Je potřeba mít co nejvíc důkazů, 
které by byly nenapadnutelné u soudního řízení. Veškeré argumenty berou v potaz. Jsou jasné 
údaje. 
 
Ing. Breškovec – vyjadřuje se na základě informací, které vyslechl a které získal  
a od Mgr. Bílé to pochopil tak, že v měsíci dubnu začnou učitelé podávat žádosti jinam a budou 
opouštět školu. Je to špatná situace, bylo by dobré ji řešit, byla tam celá řada pochybení, myslí 
si, že by bylo dobré podstoupit riziko a odvolat ředitelku nyní. Myslí si, že  výsledek ČŠI nám  
dá za pravdu. Pro případný soudní spor budou podklady dostatečné. 
 
Bc. Polášková – s kolegou nerozporují zákonné lhůty, vypadlo jí ale z toho, že zřizovatel 
nezkusil ze své pozice více tlačit na inspektorát práce, který 5 měsíců nepřišel na školu, přesto, 
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že byly informace o situaci na škole. Je ráda, že z řad ODS i hnutí Ostravak zaznívá návrh  
na odvolání ředitelky. 
 
P. Mouka – myslí si, jako zástupce opozice,  že rada má skutečné fundované odborníky,  
je přesvědčen, že postupují správně a podporuje posečkání. 
 
Bc. Hűbner, MBA – poděkoval za trpělivost pedagogů, za odvahu podepsat papír, kterým  
si dovolí kritizovat nadřízeného. Poděkoval za to, že brání školu. 
 
Bc. Bednář – návrh na hlasování o  předloženém návrhu usnesení s doplněním ukládací části: 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Ostrava-Jih  
ukládá  
radě městského obvodu urychleně vyřešit situaci na ZŠ a MŠ Horymírova 100, Ostrava-Zábřeh.   
Zodp: Bc. Bednář                                   Termín: 31.3.2022 
 
Hlasování: 13:1:16 – neschváleno. 

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 24, proti 0, zdržel/lo se 6. 

Bylo přijato usnesení č. 0430/ZMOb-JIH/1822/16 

 

0F. Dotazy, připomínky, podněty členů zastupitelstva a organizační záležitosti  

P. Graňák – poděkování za vyřešení statické dopravy, ořezů stromů, údržby zeleně. Výzva  
ke komunikaci s občany týkající se parkování v horní části ul. Výškovické,  projekt bude stát 
hodně peněž a bude tam méně parkovacích míst – měl být zachován stejný počet. 
 
Bc. Polášková – dotaz na termín realizace projektu participativního rozpočtu – parčík  
na ul. Fialy (u točny tramvají). Dále situace týkající se parkoviště na ul. Výškovická – stav 
objektu, jeho oprava, údržba, dotace, petice, jednání s MAPPA, možnost vymístění pravého 
parkovacího pruhu na ul. Výškovická. 
 
Bc. Bednář – ví o setkání na MAPPA, souhlasí s tím, že urbanisticky je to nejlepší řešení, 
na které ale nemáme finanční prostředky. Nabídli jsme nejlepší možnou variantu, která by vedla 
k zachování stávajícího počtu parkovacích míst, občané ji odmítli, budou se dál setkávat. 
 
Bc. Hűbner, MBA – komunikace s občany probíhá, byly dohodnuty další kroky, postupuje  
se podle dohodnutých intencí. 
 
Bc. Bednář – obdržel informace o dotačních titulech, odbor strategického rozvoje je prověřuje. 
 
Ing. Raždík – reagoval na Ing. Kollára a Bc. Hűbnera, MBA,  ve věci vody – ztráty vody, 
investice do řadu, regulovaná cena. Distribuce vody není podnikání, je to přirozený monopol, 
není konkurence, není trh, je logické, aby plně vlastnilo a řídilo město, populismus x péče 
řádného hospodáře, musí se hledat úspory. 
 
Bc. Polášková – žádost o odpověď Ing. Tichánkové na parčík. 
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Ing. Raždík – doporučil radě zrevidovat rozpočet města a hledat úspory, hájit zájmy občanů. 
 
Mgr. Ivan – zmínil systém sociálních dávek – vyzval Ing. Raždíka k pomoci např. klubu 
svobodných matek. 
 
Ing. Tichánková – projekty participativního rozpočtu postupují tak, jak mají, všechny  
se realizují i parčík přijde na řadu, máme na to 18 měsíců, včas se zastupitelé dozví, kdy bude 
hotov. 
 
Ing. Raždík – návrh na regulaci reklamního smogu, lidé nevědí, že je reklama regulovaná.

 
 
Bc. Bednář – veřejnost je informována o činnosti obce prostřednictvím oficiálních 
internetových stránek obvodu, úřední desky, Jižních listů, sociálních sítí a médií. Termín 
příštího zasedání je plánován na 09.06.2022 od 13.00 hodin.

 

Závěr 

Protože byly projednány všechny body programu zastupitelstva, Bc. Bednář zasedání ukončil.

 
 
Usnesení z 16. zasedání zastupitelstva městského obvodu od č. usnesení 0411/ZMOb-
JIH/1822/16 do č. usnesení 0430/ZMOb-JIH/1822/16.  
 
 
 
 
Bc. Martin Bednář 
starosta městského obvodu 
Ostrava-Jih 
 
 
 
Zapsala:  Jana Zjavková 
datum:    16.03.2022 
 
 
Ověřovatelé: 
 
 
 
Ing. Karel Malík     František Janeček 
datum:       datum:  


